المستخلص عربي : 
لقد تم في هذه الدراسة معرفة التأثير الطفوري للمبيد الحشري الكلورسايرين وهو أحد المبيدات المستخدمة للأغراض الزراعية في المملكة العربية السعودية ، في أحد الكائنات حقيقية النواة والتي تعيش في التربة والهواء وهو الفطر أسبرجليس ترس (Aspergillus terreus) ، باستخدام أربعة تراكيز من المبيد وهي : 5، 10، 20، 30مل/لتر. ولفترات زمنية وهي 15، 30، 45، 60 دقيقة ،حيث أن التراكيز الموصى باستخدامها في الحقل هي : 10-20مل/لتر.
	ولقد وجد من نتائج هذه الدراسة أن للمبيد تأثير سمياً خلوياً ( Cytotoxic effect ) على الجراثيم الكونيدية للفطر والذي يظهر من خلال النسبة المئوية للبقاء بعد المعاملة بهذا المبيد بالتراكيز المختلفة . حيث أن النسبة المئوية للبقاء تنخفض بزيادة تركيز المبيد وكذلك بزيادة فترة التعريض لكل تركيز.
	كما وجد أن للمبيد تأثيراً سمياً وراثياً (Genotoxic effect) على جراثيم الفطر والذي يظهر من خلال النسبة المئوية للطفرات الناتجة من جرّاء المعاملة بهذا المبيد حيث وجد أن النسبة المئوية للطفرات تزداد بزيادة تركيز المبيد وفترة التعريض لكل تركيز .
	ولقد أمكن الحصول على عدد كبير من الطفرات والتي صنفت إلى نوعين من الطفرات :
          1- طفرات جينية والتي أمكن التعرف على احتياجها الغذائي الدقيق .
           2- طفرات كروموزومية لم تستطع النمو على البيئة الكاملة .
	ومن هذه النتائج يتضح أن المبيد الكلورسايرين يعتبر غير مأمون الإستعمال ولا يوصى باستخدامه ، وذلك حفاظاً على التوازن البيئي والسلامة العامة.
Abstract: 
We have been in this study to know the impact Alotfora Insecticide Alklorcyran is a pesticide used for agricultural purposes in the Kingdom of Saudi Arabia, in a living eukaryotic and that live in soil and air, a fungus Osprgeles gear (Aspergillus terreus), using four concentrations of the pesticide, namely: 5, 10, 20, 30 ml / liter. And for periods of time is 15.30, 45, 60 minutes, as the concentrations recommended for use in the field are: 10-20 ml / liter.
It was found from the results of this study that the effect of the pesticide, toxic cellular (Cytotoxic effect) Alkonidah germs of the fungus, which shows through the percentage of survival after treatment with this pesticide various different concentrations. Where the percentage of survival drops increase concentration of the pesticide, as well as increase the exposure for each concentration.
Also found that the toxic effect of the pesticide and genetically (Genotoxic effect) on the bacteria and fungus that appears through the percentage of mutations caused by the treatment with this pesticide was found that the percentage of mutations increases with the pesticide concentration and exposure time for each concentration.
It was possible to obtain a large number of mutations, which are classified into two types of mutations:
          1 - genetic mutations, which have been identified their need food flour.
           2 - Kromozumih mutations could not full growth on the environment.
[bookmark: _GoBack]From these results it is clear that the pesticide is considered unsafe Alklorcyran use is not recommended for use, in order to preserve the balance of environmental and public safety.
